

Association pour la défense des droits de l'homme et des revendications démocratiques/culturelles
du peuple Azerbaïdjanais-Iran - « ARC »

Trust and social cohesion begin with removing all obstacles to peaceful coexistence. It is unacceptable that minorities in Iran, particularly Azerbaijanis, continue to face exclusion and discrimination. These injustices in the economic, educational, and cultural spheres fuel prejudice and limit the full participation of Azerbaijanis in social life. We are concerned to see an increase in these inequalities, an erosion of respect for human dignity and diversity, and rising tensions, even within the minorities themselves. Minorities are not a threat; they are an asset to the society being built. An inclusive society requires policies based on respect, justice, and equality. Madam Chair, we are deeply concerned about the arbitrary arrests of human rights defenders, lawyers, artists, and members of Azerbaijani civil society. The case of [inaudible], who was sentenced to death on the basis of unverified information, is particularly alarming. We are concerned about the prisoners on hunger strike in [inaudible] and [inaudible], whose lives are in danger, as well as the ongoing threats against human rights defenders, and we call for the immediate release of [inaudible], an imprisoned [inaudible] in Evin who was sentenced to six years on disputed charges. It is urgent that the Iranian authorities recognize the rights of minorities. They must be able to live without fear, express themselves freely, and participate fully in the cultural and political life of the country. The recommendation of the Arc Association concerns the Forum dedicated to minorities. It is also crucial to address the situation. [CUT OFF BY CHAIR]

La confiance et la cohésion sociale commencent par la levée de tous les obstacles à la coexistence pacifique. Il est inacceptable que les minorités en Iran, notamment les azerbaïdjanais, continuent à subir l'exclusion et discrimination. Ces injustices dans le domaine économique, éducatif et culturel, nourrissent les préjugés et limitent la participation pleine et entière des azerbaïdjanais à la vie sociale. Nous constatons avec inquiétude un accroissement de ces inégalités, une érosion du respect à la dignité humaine et la diversité, une montée des tensions, même au sein des minorités, elles-mêmes. Les minorités ne sont pas une menace, ils sont une richesse pour la société construite. Une société inclusive existe des politiques fondées sur le respect, la justice et l'égalité. Mme Chair, nous sommes profondément préoccupés par les arrestations arbitraires de défenseurs des droits humains, d'avocats, artistes et membres de la société civile azerbaïdjanaise. Le cas de [inaudible], condamné à mort sur les bases d'information non vérifiées est particulièrement alarmant. Nous nous inquiétons pour les prisonniers en grève de la faim à [inaudible] et [inaudible] dont la vie est en danger, ainsi que pour les menaces persistantes contre les défenseurs des droits humains, et nous appelons à la libération immédiate de madame [inaudible], attachée emprisonnée à Ebin et condamnée à six ans pour des accusations contestées. Il est urgent que les autorités iraniennes reconnaissent les droits des minorités. Ils doivent pouvoir vivre sans peur de s'exprimer librement et participer pleinement à la vie culturelle et politique du pays. La recommandation du Arc Association porte sur le Forum dédiée aux minorités. Il est également crucial d'évoquer la situation.